
 

 

  
 
Alfons ’t Hart Trading BV is een groothandel in rokersbenodigdheden die sinds 1984 het overgrote deel van alle 
Nederlandse tabakswinkels bevoorraadt met producten als aanstekers en asbakken. Door de jaren heen hebben 
we de ontwikkeling rond de e-sigaret gezien en we hebben daarom een goede kijk op de markt en branche. Veel 
van de beoogde regels zullen op de lange termijn een averechts effect hebben en maken een rookvrije 
samenleving alleen maar lastiger. De maatregelen treffen veel Nederlandse bedrijven en dienen niet de 
Volksgezondheid. 
 
In 2007 introduceerden wij de eerste e-sigaret (SuperSmoker) bij de tabakswinkels. Voordat wij dit nieuwe 
fenomeen op de markt brachten hebben we ons goed laten informeren over de mogelijk schadelijke effecten van 
dampen. In 2006 en 2007 is er uitvoerig onderzoek gedaan door de universiteit van Leuven onder toezicht van 
toxicoloog professor Tytgat. Uit dit onderzoek bleek dat er aanzienlijk minder schadelijke stoffen vrijkwamen dan 
bij het roken van een traditionele sigaret. Een goed en minder schadelijk alternatief voor de roker dus. Deze e-
sigaret kende een korte opleving, maar mede door het gebrek aan smaakvarianten was het succes van korte duur. 
De meeste mensen bleven naast de e-sigaret veelal roken en vielen volgens de winkeliers terug in hun oude 
gewoonte. 
 
In eerste instantie viel dit product onder de warenwet, maar het werd al snel geclassificeerd onder de tabakswet. 
Feitelijk een vreemde beslissing omdat een e-sigaret geen tabak bevat en juist een tegenhanger en zware 
concurrent is van tabak. 
 
Verklaring voor terugloop van e-sigaret onder de jeugd: 
In 2013 ontstond er een hype rond de Shisha-pennen. Dit waren e-sigaretten met smaakjes zonder nicotine. Omdat 
de Shisha-pennen niet onder de TPD-wetgeving vielen, was het product vrij verkrijgbaar. Binnen de tabaksbranche 
werd streng geadviseerd om deze producten niet aan jongeren te verkopen, maar het product was op alle 
straathoeken te koop. Vooral in avondwinkels en op kermissen werden de producten massaal verkocht. Pas in 
2016 is de regelgeving aangepast en hierdoor is het product uit het straatbeeld verdwenen. De verkoop van de e-
sigaret heeft zich inmiddels beperkt tot de tabakswinkels en gespecialiseerde dampwinkels waar strenge NIX18 
regels van kracht zijn. Dat verklaart ook waarom het aantal jeugdige dampers terugloopt maar ook waarom een 
grote groep jeugdigen wel eens een e-sigaret hebben gebruikt (Lees rapport Trimbos).  
 
Wij zijn dan ook van mening dat de huidige strenge regels een bewezen methode is om de jeugd te weerhouden 
van dampen. 
 
Grensoverschrijdende verkoop: 
In 2019 werd de wetgeving van kracht die bepaalde dat alle navulverpakkingen van vloeistoffen bestemd voor e-
sigaretten maximaal 10 ml. mochten bevatten. Deze wet is alleen van kracht voor Nederland. Hierdoor zijn veel 
dampers online in het buitenland gaan shoppen. Vooral Chinese, Duitse, Franse en Engelse websites beleveren veel 
Nederlandse dampers met grote flessen e-liquids en andere niet TPD-conforme producten. Helaas is het NVWA 
niet in staat om deze import tegen te gaan en te controleren. Hierdoor hebben buitenlandse webshops vrij spel en 
is er voor niemand meer een controle op de kwaliteit van de producten. 
 
Door een eventueel smaakjesverbod zullen nog veel meer dampers hun producten online in het buitenland gaan 
kopen. Zolang handhaving niet mogelijk is, zal het beoogde doel van de Staatssecretaris niet haalbaar zijn. Sterker 
nog, we verliezen alle controle over de kwaliteit. 



 

 

 
De noodzaak van smaakjes: 
Door de jaren heen hebben wij het assortiment e-liquids aanzienlijk uitgebreid. De vraag naar smaken bleef 
groeien. De consument was op zoek naar smaken die afweken van de tabakssmaken. Het helpt de roker om te 
ontwennen van de traditionele sigaret. Door smaakjes te verbieden zal het voor een roker minder aantrekkelijk 
worden om te beginnen met dampen en zal men dus blijven roken. Door alleen tabakssmaken toe te laten, zal de 
roker verknocht blijven aan zijn gewoonte. Om rokers te helpen zou wellicht een verbod op tabakssmaken 
logischer zijn. Wederom een averechts gevolg van het beoogde doel van de Staatssecretaris.  
 
Naast verschillende werknemers is ook de oprichter (Alfons ’t Hart - 78 jaar) gestopt met roken dankzij de e-
sigaret. Alfons rookte al sinds zijn 15de sigaretten en heeft tal van stoppogingen achter de rug, maar allemaal 
zonder succes. Drie jaar geleden lukte hem het wel door de moderne e-sigaret en door smaakjes. Inmiddels is hij 
ook gestopt met dampen. 
 
Een niet-roker moet niet gaan dampen, maar een e-sigaret is een bewezen minder schadelijk alternatief en een 
bewezen goed stopmiddel voor elke roker. Het moet daarom in onze ogen ruim beschikbaar zijn voor rokers. Met 
de huidige wetgeving is het praktisch onmogelijk geworden om rokers te bereiken, te informeren en om de 
producten te tonen.  
 
De overheid is tot dusver erg onduidelijk geweest over de werkelijke schadelijkheid van een e-sigaret. Hierdoor 
heeft de roker het idee dat er bijna geen verschil bestaat en blijft de noodzaak om volledig te switchen 
achterwege.  
 
Het blijft vreemd dat alle soorten van innovatie om de gezondheid van de samenleving te verbeteren worden 
gesubsidieerd en worden gestimuleerd, terwijl een bestaand legaal product dat veel mensenlevens redt juist 
praktisch verboden wordt. De Nederlandse overheid spendeert al jarenlang jaarlijks tientallen miljoenen om rokers 
te laten stoppen, zonder veel succes. Je zou juist verwachten dat men alle alternatieven en innovaties omarmt om 
hun doel te bereiken.  
 
 
 


